

# **PANGARUH GERAKAN LITERASI MACA KANA MINAT MACA SISWA KELAS V SAKOLA DASAR**

(Panalungtikan Kuasi Ékspérimén ka Siswa Kelas V SDN Kacapiring jeung SDN 042  
Gambir Kota Bandung)

**Ku:**

**Silva Andyka**

**185060014**

## **RINGKESAN**

Kurangna minat maca siswa ngabalukarkeun kurangna pamahaman diajar. Nu ngarojong kana kasuksesan atikan di Indonésia nyaéta siswa anu miboga pangaweruh anu jembar, hal ieu bisa diwujudkeun lamun siswa miboga minat maca anu luhur. Ku kituna pangarang museurkeun kana ngalaksanakeun gerakan literasi maca. Tujuan tina ieu panalungtikan nya éta pikeun mikanyaho pangaruh gerakan literasi maca dina minat maca siswa kelas V SD. Panalungtikan anu digunakeun nyaéta panalungtikan kuasi ékspérimén. Ieu panalungtikan dilaksanakeun di dua sakola anu béda, nya éta kelas VC SDN Kacapiring salaku kelas ékspérimén jeung kelas VA SDN 042 Gambir Kota Bandung minangka kelas kontrol, populasina 50 siswa. Téhnik sampling anu digunakeun nya éta purposive sampling, jadi tina kelas ékspérimén jeung kontrol jumlahna 23 siswa, jumlahna 46 siswa. Kelas ékspérimén dibéré perlakuan jeung kagiatan literasi jeung kelas kontrol ngagunakeun pangajaran konvensional tanpa perlakuan nanaon.

Téhnik ngumpulkeun anu digunakeun nyaéta angkét gerakan literasi maca jeung angkét minat maca. Dumasar kana hasil panalungtikan dibantuan ku IBM SPSS Statistics, aya bédana antara kelas ékspérimén jeung kelas kontrol dina angkét gerakan literasi kalayan peunteun signifikansi 0,259 jeung angkét minat maca 0,875 ngaliwatan uji homogénitas sarta aya pangaruhna. tina gerakan literasi maca minat maca siswa 0,484 anu digolongkeun sedeng dina angket gerakan literasi jeung angket minat maca 0,712 anu digolongkeun badag ngaliwatan uji ukuran efek. Lajeng dumasar kana hasil Independent sample T Test, nilai Sig dicandak. (2-buntut) tina  $.000 > 0.05$ , hartina  $H_0$  ditolak jeung  $H_a$  ditarima. Hal ieu dirojong ku nilai rata-rata kelas ékspérimén hasil tina angkét gerakan literasi 59,86 tuluy kelas kontrol 45,65. Sedengkeun angket minat maca di kelas ékspérimén nya éta 70,60 mangka kelas kontrol nya éta 69,39.

**Kecap Konci:** Gerakan literasi, Minat Maca